
 

 

 

Hermed sendes besvarelse af spørgsmål nr. 306 (Alm. del), som Folketingets 

Sundhedsudvalg har stillet til indenrigs- og sundhedsministeren den 19. februar 2025. 

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Peter Kofod (DF). 

 

Spørgsmål nr. 306:  

”Vil ministeren i tabelform årsvis og per supersygehus redegøre for de samlede 

udgifter til dobbeltdrift af den sygehuskapacitet, som skulle have været tilgængelig 

på de såkaldte supersygehuse, men hvor en forsinkelse heraf har forhindret dette?” 

 

Svar: 

Jeg forstår spørgsmålets ærinde således, at man ønsker afklaret, hvorvidt udgifter til 

bygningsdrift på forsinkede kvalitetsfondsprojekter belaster regionernes ordinære 

driftsrammer.  

 

Dobbeltdrift i denne forstand belaster ikke regionens driftsbudget, da 

byggepladsudgifter finansieres via projektets totalramme indtil 

kvalitetsfondsbyggeriet overgår til driften. Det er derfor ikke muligt at konstruere den 

ønskede tabel.  

 

Jeg henviser i øvrigt til min tidligere besvarelse af SUU alm. del. spørgsmål 330.  

 

 

Med venlig hilsen 

 

 

Sophie Løhde 
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